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În aceastã dimineaþã, la se-
diul Ministerului Transpor-
tului,  Sorin Manda, directo-
rul Aeroportului Internaþio-
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anal Craiova a semnat, împre-
unã cu ministrul Sorin Grin-
deanu , un contract de finan-
þare în valoare de aproape 60

de milioane de lei pentru
creºterea gradului de sigu-
ranþã a operaþiunilor aeriene
pe aeroportul din Craiova. 
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MIRCEA CANÞÃR

Olaf Scholz iese din... front!Olaf Scholz iese din... front!Olaf Scholz iese din... front!Olaf Scholz iese din... front!Olaf Scholz iese din... front!
Dacã UE a catalogat cu precizie

China ca având rolul de partener, con-
curent ºi rival, nu e mai puþin adevã-
rat cã Beijingul joacã un rol crucial
în stãvilirea crizei alimentare mondia-
le, susþinerea þãrilor îndatorate ºi
atingerea obiectivelor de dezvoltare
durabilã ale Naþiunilor Unite. Fãrã
aportul Chinei în reducerea emisiilor
de carbon nu se poate câºtiga lupta
contra încãlzirii climatice. Pe de altã
parte, chiar în contextul disputelor
politico-economice promovate de
Comisia Europeanã, prin Ursula von
der Leyen, China –o putere econo-
micã de necontestat- rãmâne princi-
palul partener comercial al UE, cu
peste 1,5 miliarde euro pe zi. Vizita
oficialã a cancelarului german Olaf
Scholz în China, însoþit de o consis-
tentã delegaþie economicã, incluzând
preºedinþi sau directori executivi ai
companiilor Volkswagen, BMW, Sie-
mens, Bayer, BASF, etc., la invitaþia
premierului chinez Li Kekiang, pri-
ma în calitate de ºef al guvernului la
Berlin, dar ºi prima a unui lider oc-
cidental, de prim rang, în ultimii 3
ani (pe motivul pandemiei), este con-

sideratã un eveniment aparte, major,
cu simbolistica lui. Ea marcheazã
într-un fel „ieºirea din front” a can-
celarului german. Din aceastã per-
spectivã, deºi durata vizitei nu va
depãºi 11 ore, deplasarea este consi-
deratã ca intempestivã, chiar în ca-
drul actualei coaliþii heteroclite de
guvernare de la Berlin. Angela Mer-
kel în cei 16 ani cât a deþinut funcþia
de cancelar (2005-2021) a efectuat
12 vizite în China, menþinând o ex-
celentã relaþie bilateralã cu aceastã
mare þarã a lumii. De mulþi ani China
este cel mai important partener co-
merc ia l  a l  Germanie i ,  vo lumul
schimburilor comerciale cifrându-se
la 245 miliarde euro în 2021. Vizita
survine la puþine zile dupã realege-
rea lui Xi Jinping pentru un al treilea
mandat, consecutiv, în fruntea PCC,
ºi dupã ce cancelarul german a dat
undã verde participãrii grupului pu-
blic chinez Casco (cu 25% nu 35%
cum se dorea) la modernizarea portu-
lui din Hamburg, unde a fost primar
(2011-2018) decizie care a generat
o vie rezistenþã inclusiv la nivelul gu-
vernului, pentru cedarea controlului

deplin asupra unei infrastructuri stra-
tegice. Pe de altã parte cancelarul
german este criticat în Europa pen-
tru unele decizii importante, fãrã con-
sultarea partenerilor sãi. Ce s-a în-
tâmplat, dupã anularea consiliului de
miniºtri  franco-german, prevãzut
pentru 26 octombrie la Fontainbleau,
a devenit evident în cursul întâlnirii
dintre Emmanuel Macron ºi Olaf
Scholz de la Elysee. Divergenþele din-
tre Paris ºi Berlin sunt un simptom
cu conotaþii mai largi. Þãrile baltice,
nordice ºi cele ale Europei centrale
acuzã atât Berlinul cât ºi Parisul cã
subestimeazã ameninþarea rusã ºi îºi
îndreaptã privirile spre SUA în asi-
gurarea securitãþii lor. Beijingul, prin
decidenþii sãi, rãmâne consecvent
politicii de reformã ºi deschidere, cla-
mând cã relaþiile cu Europa trebuie
sã continue pe o direcþie sãnãtoasã.
Afectatã serios de consecinþele rãz-
boiului din Ucraina sub aspectul cri-
zei energetice, Germania cautã solu-
þii imediate la problemele presante cu
care se confruntã producþia auto,
industria chimicã ºi nu numai. Ger-
mania cautã pieþe, surse de aprovi-

zionare cu metale rare pentru a men-
þine în viaþã puternica sa industrie.
Se aºteaptã, în aceste circumstanþe
ca Olaf Scholz sã solicite Beijingu-
lui sã joace un rol mai activ în pro-
cesul de încetare a conflictului, din
Ucraina, datã fiind relaþia privilegiatã
cu Moscova. În contrapartidã, Bei-
jingul ar putea cere Berlinului o do-
molire a tensiunilor în cadrul rela-
þiei bilaterale China-UE. Sabotarea
Nord Stream 2 a fost o loviturã fa-
tidicã datã Berlinului. ªi dacã Em-
manuel Macron a declarat la 23 oc-
tombrie cã „o pace este posibilã
când Ucraina va decide”, Gemania
încearcã ieºirea din crizã semnalând
dorinþa de a conlucra economic cu
China, aliatul Rusiei. Opþiunea inter-
vine ºi în plin conflict al Washnin-
gtonului cu Beijingul pe chestiunea
Taiwanului, ca sã nu mai amintim de
sancþiunile istorice ale Occidentului
împotriva Rusiei, aliatul chinez. Mai
clar, Berlinul nu doreºte nici decu-
plare, dar nici dependenþã, de Bei-
jing. Nu urmãreºte de fapt decât pro-
priile interese economice. Ceea ce
pânã la urmã e firesc.
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O nouã finanþare europeanã pentru
Aeroportul Internaþional Craiova

În cadrul acestui proiect, vor
fi achiziþionate echipamente ºi uti-
laje de ultimã generaþie necesare
intervenþiilor în situaþii de urgen-
þã. Este vorba de 14 autospeciale
ºi dispozitive speciale pentru ae-
roporturi care vor asigura inter-
venþia rapidã în caz de incendiu
sau pentru degivrarea aeronave-
lor, dar ºi pentru întreþinerea pis-
tei: deszãpezire, curãþarea supra-
feþelor de miºcare ºi asigurarea
condiþiilor de siguranþã pentru
operaþiunile de pe pistã.

“În acest moment, Aeropor-
tul International Craiova imple-
menteazã mai multe  proiecte în
valoare totalã de aproape 150
de milioane de euro. Investiþii-
le aflate în desfãºurare, precum
ºi politica de dezvoltare a ofer-
tei de zboruri, fac parte din stra-
tegia noastrã de a transforma
Aeroportul Internaþional Craio-
va în principalul motor de dez-
voltare a regiunii ºi unul dintre
cele mai sigure ºi moderne ae-

roporturi din þarã”, a declarat
Sorin Manda, directorul Aero-
portului Internaþional Craiova.

La rândul sãu Sorin Grindea-
nu, ministrul Transporturilor a
precizat pe pagina de Facebook
cã Prin acest nou proiect vor fi
achiziþionate echipamente pentru
asigurarea unor servicii de pre-

venþie ºi de intervenþie împotri-
va incendiilor, dar ºi pentru buna
funcþionare a pistei în cazul con-
diþiilor meteo nefavorabile.

“Modernizarea aeroporturilor
din România continuã! Am sem-
nat astãzi un contract de finan-
þare pentru Aeroportul Internaþi-
onal din Craiova. Achiziþia are o

În aceastã dimineaþã, la sediul Ministerului
Transportului,  Sorin Manda, directorul Aeropor-
tului Internaþional Craiova a semnat, împreunã cu
ministrul Sorin Grindeanu , un contract de finanþa-
re în valoare de aproape 60 de milioane de lei
pentru creºterea gradului de siguranþã a operaþiu-
nilor aeriene pe aeroportul din Craiova. 

valoare de 12 milioane de euro,
este obligatorie pentru respecta-
rea regulamentelor internaþiona-
le din domeniul aviaþiei, ºi va fi
finanþatã prin fonduri europene
(FEDR). Procedura trebuie sã se
încheie pânã cel mai târziu la
sfârºitul anului viitor (2023)”, a
spus Sorin Grindeanu.
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În etapa a 17-a a Superligii,
Universitatea Craiova întâlneºte
Universitatea Cluj, sâmbãtã, de la
ora 21.00, pe stadionul „Ion Oble-
menco”. Antrenorul ªtiinþei, Mi-
rel Rãdoi, a analizat duelul cu ar-
delenii pregãtiþi de Eugen Neagoe.

„Ne aºteaptã reeditarea derby-
urilor Universitãþilor, meci impor-
tant pentru ambele echipe, mai ales
cã ambele venim cu un moral bun.
Jucãm acasã ºi trebuie sã ne im-
punem ritmul pe ambele faze, deºi
Clujul este echipã periculoasã, care
acoperã zonele, care în etapa tre-
cutã nu a dat nicio ºansã adversa-
rului, deºi acesta era unul de cali-
bru, care se bate la titlu. Prezenþa
noastrã pe teren trebuie sã fie apri-
gã, pentru cã vom întâlni adver-
sari tot mai motivaþi de la o etapã
la alta. Va trebui sã adunãm punc-
te, pentru cã nu facem decât sã
câºtigãm câte o bãtãlie, nu rãzbo-
iul. La ultimul meci ne-am clãtinat
puþin. Pe noi ne intereseazã cum
câºtigãm punctele, vrem sã o fa-
cem ºi frumos, deºi nu se va în-
tâmpla de fiecare datã, dar prefer
sã jucãm fãrã sã bubuim mingile.
Va fi greu sã atingem perfecþiunea,
pentru cã nu jucãm singuri, ad-
versarul te supune ºi el la presiu-
ne, mai ales când nu are nimic de
pierdut. Iau în calcul totul la me-
ciul cu U Cluj, ambiþia jucãtorilor
care au fost aici, ambiþia antreno-
rului, faptul cã puteau avea 5-1 la
pauzã cu FCSB, în cele douã me-
ciuri cu CFR nu au fost cu nimic
mai prejos, nici cu Farul nu au ju-
cat rãu, chiar dacã au pierdut, agre-
sivitatea pe care a adus-o Eugen
Neagoe. Pe ei i-ar mulþumi un egal,
pe noi nu. Ne va fi greu, fiindcã
vor alterna momentele cu presing
ofensiv cu cele în care se vor re-
trage ºi ne vor aºtepta în propria

1. Farul 16 11 4 1 30-12 37
2. Rapid 16 10 2 4 19-11 32
3. CFR Cluj 14 9 1 4 23-14 28
4. Craiova 15 8 3 4 19-16 27
5. Hermann. 15 7 5 3 19-13 26
6. Petrolul 16 7 2 7 15-17 23

7. FCSB 14 5 5 4 20-20 20
8. Argeº 16 6 2 8 13-20 20
9. Sepsi 16 5 4 7 21-14 19
10. Botoºani 15 4 7 4 14-20 19
11. „U” Cluj 16 4 5 7 12-17 17
12. Voluntari 16 4 5 7 12-17 17
13. Chindia 15 4 4 7 19-21 16
14. FCU 16 4 4 8 16-18 16
14. UTA 16 4 4 8 14-21 16
16. Mioveni 16 1 5 10 9-24 8

 CLASAMENT    M V                  E                  Î     G  P

Botoºani – Voluntari, vineri, ora 18
Farul – Mioveni, vineri, ora 21
Argeº – Sepsi, sâmbãtã, ora 15

Petrolul – UTA, sâmbãtã, ora 18
„U” Craiova – „U” Cluj, sâmbãtã, ora 21

Hermannstadt – Chindia, duminicã, ora 16.15
FCSB – Rapid, sâmbãtã, ora 21

CFR Cluj – Fcu, luni, ora 21

Superliga, etapa a XVII-a

Baschetbaliºtii de la SCM Uni-
versitatea Craiova au un parcurs
cu adevãrat remarcabil la prima
participare europeanã din isto-
ria clubului. Calificatã în grupele
FIBA Europe Cup în urma unui
turneu prelimiar disputat în Li-
tuania, echipa pregãtitã de
ucraineanul Vitaly Stepanovski
a acces în faza a doua a grupe-
lor, dupã ce a reuºit patru vic-
torii în tot atâtea meciuri jucate
în grupa H a competiþiei! În eta-
pa a patra a grupelor, SCM Uni-
versitatea Craiova a reuºit un
succes clar în derby-ul româ-
nesc cu CSO Voluntari, dispu-
tat la Ploieºti, scor 74-60 (28-
11, 13-20, 19-10, 14-19). Ame-
ricanul care evolueazã în naþio-
nala României, Giordan Watson,
a fost MVP-ul partidei din Sala

Calificare istoricã pentru SCMU Craiova,Calificare istoricã pentru SCMU Craiova,Calificare istoricã pentru SCMU Craiova,Calificare istoricã pentru SCMU Craiova,Calificare istoricã pentru SCMU Craiova,
în faza a doua a grupelor FIBA Europe Cupîn faza a doua a grupelor FIBA Europe Cupîn faza a doua a grupelor FIBA Europe Cupîn faza a doua a grupelor FIBA Europe Cupîn faza a doua a grupelor FIBA Europe Cup

„Olimpia”, cu 24 de puncte, 3
recuperãri ºi 6 pase decisive,
secondat de ultimul venit în lo-
tul formaþiei din Bãnie, Milivo-
je Mijovic, cu 11 puncte ºi 8
recuperãri. Oltenii au avut un
procentaj teribil, de peste 60 la
sutã, la aruncãrile de la distan-
þã (11 din 18), în timp ce Vo-
luntariul a punctat numai la 20
de procente la acest capitol. Au
jucat pentru SCMU Craiova:
Watson 24p, Mijovic 11, Hop-
kins 10, Palmi 8, Nikolic 7,
Þîbârnã 5, Flanningan 4, Ed-
wards 3, Blaj-Voinescu 2. De
la ilfoveni s-au remarcat ame-
ricanii Maurice Watson 15p,
Gotcher 12 ºi Cotton 12.

„Ne bucurãm cã am reuºit sã
continuãm acest parcurs bun în
cupele europene pentru clubul

nostru, la prima participare ºi
ambiþiile sunt ºi mai mari acum.
Îmi felicit bãieþii pentru încã o
evoluþie la înãlþime, contra unei
echipe redutabile” a spus antre-
norul Vitaly Stepanovski.

În celãlalt meci al grupei H din
FIBA Europe Cup, germanii de
la Hakro Merlins Crailsheim au
învins formaþia suedezã Norrko-
ping Dolphins cu 95-64. Dupã 4
etape, clasamentul este condus
de SCM Universitatea Craiova cu
8 puncte, urmatã de Hakro Mer-
lins Crailsheim cu 6 puncte, iar
CSO Voluntari ºi Norrkoping
Dolphins au câte 5 puncte. Pe
23 noiembrie se disputã runda a
5-a, cu meciurile: SCM Univer-
sitatea Craiova - Hakro Merlins
Crailsheim ºi Norrkoping Dol-
phins - CSO Voluntari.
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jumãtate. Dacã îl vor folosi pe Fane
Vlãdoiu, atunci vor plãti suma im-
pusã în contract. Probabil vor juca
aºa: în dreapta Chipciu, în stânga
Briceag, stoperi vor fi Piþian cu
Ispas, în poartã va fi de data aceas-
ta Iliev, la mijloc vor fi Simion, ºi
Filip cu Bic interi, apoi Fulop în
stânga, în dreapta au de ales între
Horºia sau Haitã ºi cu Mamadou
Thiam atacant. Astea sunt preco-
nozãrile noastre, sunt evaluãrile
noastre, la asta ne gândim noi, în
funcþie de elementele pe care le
avem, dar se poate întâmpla ori-
ce. E un semnal de alarmã pentru
noi toþi jocul Clujului, au ºtiut sã
ºi sufere, ºi-au creat ºi ocazii în
10 oameni cu FCSB. Nu l-am
prins pe Eugen Neagoe ca jucã-
tor la Extensiv, plecase deja, dar
e normal sã aibã o ambiþie în plus
de a învinge Universitatea Craio-
va. ªi eu avut-o cu FCSB, ºi aº
avea-o la altã echipã dacã aº juca
împotriva  Craiovei sau FCSB,
echipele cu care am þinut” a de-
clarat Mirel Rãdoi.

Mirel Rãdoi despre…
…calculele de play-off: „Dacã

vom mai acumula 25 de puncte,
atunci vom fi matematic în play-
off”.

…revenirea lui Koljic: „Elvir a
intrat la antrenamente cu echi-
pa, dar mai are nevoie de timp,
cred cã dupã 20 de zile va fi la
parametri cu colegii, probabil
dupã pauza competiþionalã din
noiembrie”.

…Markovic: „Dacã vorbim de
Marko, el mereu  în ultimii ani a
avut aceste probleme, de oscilaþii,
dar nu doar el suferã, ci ºi alþi ju-
cãtori. Dacã lipseºti la antrena-
mentele de intensitate se vede. In-
tervine ºi spiritul fiecãruia aici.

Dacã eºti dispuºi sã faci sacrificii,
o poþi face, dacã te mulþumeºti cu
puþin, atunci ai o problemã”

meciul din Cupa României, cu
Ocna Mureº: „Am încercat sã
jucãm la Craiova în Cupã, ne-am
oferit sã plãtim cazare, masã,
transport, dar am fost refuzaþi.
Dacã pierdeau cu Chindia proba-
bil nu ne mai refuzau. Vom întâlni
un adversar motivat, pe un teren
mai dificil. Când e vorba despre
fotbal, putem juca oricând. Clu-
bul ãsta are suporteri pe oriunde
merge, indiferent de orã de oraº
pot sã ne trezeascã ºi mergem
acolo, jucãm ºi venim acasã”

…strategia de joc: „Noi folo-
sim un sistem de joc iniþial, dar
în dinamicã ne modificãm pozi-
þiile. Bogdan Vãtãjelu apare ca
mijlocaº în ofensivã, de multe ori
dispare sincronizarea, mai avem
nevoie de ceva timp. Vãtãjelu are
165 de metri fãcuþi în 14 secun-
de la faza golului cu Sepsi. Sunt
antrenor pretenþios ºi îmi doresc
cât mai mult de la ei. Mã uitam
la Liverpool, în campionat sufe-
rã, sunt echipe care au jucãtori
de sute de milioane care mai su-
ferã, deci e normal ca ºi la noi sã
se întâmple”.

…întrebãrile primite cu subiec-
tul FCSB: „Zici cã a fost confe-
rinþa FCSB-ului. ªi aºa, la televi-
zor când se vorbeºte de politicã –
naºu, afaceri – naºu, fotbal – naºu,
numiri de antrenor – naºu, echi-
pe – naºu, ºi la conferinþa noas-
trã tot de naºu sã vorbim?”

Bogdan Vãtãjelu: „Vor veni la noi
sã-ºi vândã pielea foarte scump.
Vrem sã avem iniþiativa, sã avem
curaj, pentru cã jucãm acasã. Nu
trebuie sã ne îndreptãm atenþia
cãtre un jucãtor, la ei forþa grupu-
lui primeazã. În anii trecuþi jucãto-

rii care au plecat de la noi la alte
echipe au jucat bine împotriva
noastrã, chiar au ºi marcat, dar
acum nu trebuie sã ne focusãm
pe adversari, ci pe jocul nostru.
Sistemul de joc îmi cere sã ajung
în poziþia aceea ºi sã trag la poar-
tã, m-am bucurat douã zile ºi acum
totul e istorie, acum trebuie sã câº-
tigãm urmãtorul meci cu orice preþ.
Îmi doresc sã marchez, dar nu fac
un obiectiv din asta, în primul rând
îmi doresc sã joc. Ne-a prins bine
discuþia mai aprinsã dupã meciul
de la Piteºti, Mister încearcã sã ne
trezeascã atunci când nu facem ce
trebuie, când nu merge jocul, pen-
tru a ne da seama, deºi ar trebui sã
o facem singuri. E devreme sã

vorbim de play-off, pentru cã mai
sunt multe meciuri, se pot întâm-
pla multe, ne gândim numai la
meciul urmãtor, chiar dacã pare
un cliºeu. N-am jucat pe poziþia
mea, în partea stângã, de obicei,
dar mi-am dorit mereu sã ajut echi-
pa, este un plus pentru mine dacã
am ajuns în echipa idealã Instat.
Ne dorim a 5-a victorie consecu-
tivã, pentru asta ne-am antrenat,
nu va fi uºor, dar dacã facem ce
facem zilnic la antrenament ºi sun-
tem concentraþi sutã la sutã pro-
babil vom câºtiga. Clujul este o
echipã agresivã, face presing foar-
te bun. Sper sã fie mulþi specta-
tori, îi aºteptãm sã fie alãturi de
noi ºi în momentele grele”.


